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A térség lakóinak nemcsak 
a nemzeti ünnep miatt volt 
jelentős az idei augusztus 20., 
hanem azért is, mert ezen a 
napon bő három év várakozás 
után újra megindult a vonat-
közlekedés a Budapest–Esz-
tergom vasútvonal teljes,  53 
kilométeres szakaszán.

A fejlesztés a Nemzeti Fejlesztési Mi-
nisztérium megbízásából, a NIF Zrt. be-
ruházásában valósult meg, 85% uniós 
és 15% hazai forrás felhasználásával. Az 
Északi Vasúti Duna-híd és Pilisvörösvár 
közötti vonalszakasz munkálatait 25,48 
milliárd forint értékben az Aranyhegy 
Konzorcium végezte. A biztosítóberende-
zést a Siemens Óbuda Konzorcium kor-
szerűsítette nettó 8,79 milliárd forintból. 
A teljes pályafelújítás nettó összege: 44,5 
milliárd forint.

Felelős kiadó: Piliscsaba

Város közalaPítVánya 
XXV. éVFolyam, 7. szám

Hirdetésfelvétel a júliusi számba: 
szeptember 16-ig.

hirdetési díjak:
1/1 (188 mm X 263 mm) 48 000 Ft
1/2 (188 mm X 128 mm) 24 000 Ft
1/4 (92 mm X 128 mm) 12 000 Ft
1/8 kiemelt (50 mm X 188 mm) 8 000 Ft
1/8 (92 mm X 60 mm) 6 000 Ft
1/16 (60 mm X 45 mm) 3 000 Ft

Főszerkesztő: sólyom ágnes  

munkatársak:
PalkoVics mária, szűcs emese 

 
elérhetőségeink:

Piliscsabai.Polgar@gmail.com,  
tel.: +36 70 866 3289

a köVetkező laPzárta: szePtember 16.

A szerkesztőség fenntartja a beérke-
zett nyersanyagok szerkesztési jogát, 

kéziratot nem tartunk meg és nem 
küldünk vissza. Az újságban megje-

lenő hirdetések valóságtartalmáért 
felelősséget nem vállalunk. 

A Piliscsabai Polgár havonta 2600 
példányban, ingyenesen jelenik meg.

tördelés, nyomdai előkészítés:  
barcsik géza, koVács márk

nyomda: Pethő nyomda

hirdetésFelVétel:
Piliscsabai.Polgar@gmail.com  

+36 70 866 3289
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KÖSZÖNTŐÚJRA VONATOZHATUNK!

Amikor 1895-ben megnyílt a Budapest–
Esztergom vasútvonal, a dorogi bá-
nyavidék teherszállítását szolgálta ki. 

Mára jelentősen megváltozott a funkciója, így 
az elvárások is a vasúti közlekedéssel szemben. 
A vonat már a felújítás előtt is a legbiztosabb 
bejutási módot jelentette az agglomerációból a 
fővárosba, de a korszerűsítéssel lett belőle igazi 
elővárosi vasútvonal. Ugyan még nem valósult 
meg az összes korszerűsítési terv, de azért már 
most is nagyon sok elemmel gazdagodott a vo-
nal. Az elkészült beruházást dr. Fónagy János, a 
Nemzeti Fejlesztési Minisztérium államtitkára 
adta át a közlekedőknek augusztus 19-én, Soly-
máron.
• 2012. május 17.: az utolsó vonat ünnepélye-

sen elhagyta a piliscsabai állomást
• 2013. december 12.: a Pilisvörösvár–Eszter-

gom szakasz átadása
• 2015. augusztus 19.: a Budapest–Vörösvár 

szakasz átadása
Az első szakasz elkészülte az ingázók leg-

nagyobb részének még nem jelentett jelentős 
könnyebbséget a közlekedésben. Addigra vi-
szont már láthattuk, hogy mire számíthatunk, 
ha befejeződik a teljes korszerűsítés: felújított 
pálya, széles és magas peronok, tetővel, utca-
bútorokkal, parkolókkal és biciklitárolókkal. 
A nagyobb változások inkább a Budapest felé 
eső szakaszon történtek: 13,4 kilométeren lett 
kétvágányú az eddigi egyvágányos közlekedés, 
a vasúti pálya itt is teljesen megújult. A teljes 
szakasz új, elektronikus jelző- és biztosító-
berendezést kapott, így az óbudai állomáson 
kialakított forgalomirányító központból ellen-
őrizhető és irányítható. Ennek a rendszernek 
köszönhetően az utastájékoztatás is javulni fog. 

KEDVES OLVASÓK!

Mindenkinek mást jelent a nyár vége. A diákoknak egy újabb isko-
laév kezdetét, ahol mindenki tiszta lappal indul. A nagyszülőknek 
búcsút a náluk nyaraló unokáktól. A fagylaltárusoknak pedig a 

szezon végét...
Ősz elején visszatekintünk arra, hogy mit sikerült megvalósítani a nyá-

ri terveinkből. Mindenkinek voltak elképzelései és reményei, és ami idén 
nem sikerült, megpróbáljuk jövőre. Vannak, akiknek észrevétlenül szaladt 
el a nyár, másoknak tele volt eseményekkel, megint másoknak olyan volt, 
mint három teljesen átlagos hónap. Előkerülnek a nyaralási emlékek, az 
élmények, helyszínek, barátok, találkozók. Még érezzük a Balaton illatát, 
de már látjuk a faleveleket elsárgulni. Kezdődik az ősz, amihez szintén új 
reményeket fűzünk. 

Borbély Sára
Módli Kata

Jakó Katinka

A beruházás részeként Solymáron, Vörösváron 
és Piliscsabán felújították az állomásépületeket, 
megőrizve eredeti, korhű jellegüket. Moder-
nebb köntöst kapott azonban az utastájékozatási 
rendszer és a térvilágítás. Három teljesen új 
megálló épült: Aranyvölgy (Óbudán), Szélhegy 
(Solymáron) és Vörösvárbánya. 1700 P+R par-
kolót és 500 bicikliparkolót alakítottak ki a vo-
nalon.

A szorosan vett vasútfelújításhoz több hasz-
nos változtatás kapcsolódott, ilyen például, 
hogy Vörösváron megépült a kétszintű csomó-
pont és Solymáron a közúti felüljáró. Szintén a 
beruházáshoz kapcsolódóan építették meg az 
ürömi körforgalmat.

A korszerűsítések folytatódnak: Jelenleg is 
zajlik a 10-es út új szakaszának építése az ürömi 
körforgalom és az óbudai vasúti átjáró között 
(idén októberre itt is megszűnik majd a szintbe-
li kereszteződés). 2016 tavaszára ígérik Óbudán 
a Pomázi úti felüljárót és a csatlakozó úthálózat 
kiépítését. Hiányzik még a vonal villamosítá-
sa, ezt jelenleg 2017-re tervezi a beruházó. Ezt 
követően már a FLIRT motorvonatok fognak 

közlekedni a szakaszon, ez újabb 10 perc me-
netidő-csökkenést eredményezhet majd, és ed-
digre akár tízpercenként is követhetik egymást 
a szerelvények. Nagyjából ekkora tervezik a 
Rákosrendező–Újpest szakasz átépítését, amely 
most a legelhanyagoltabb része az útnak. A ter-
vek szerint átépül majd pár év múlva az eszter-
gomi állomás, és a projekt teljes lezárásaként 
korszerűsítik a Nyugati Pályaudvart is.

SÁ
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Hétfő Kedd Szerda Csütörtök Péntek Elérhetőség

Hivatal 13.00-18.00 8.30-12.00
13.00-16.00

Ügyfélszolgálat 8.00-18.00 8.00-16.00 8.00-16.00 8.00-16.00 8.00-14.00 26/575-500

Pénztár 9.00-12.00
13.00-17.00

9.00-12.00
13.00-15.00

Polgármester 
Farkas András

16.00-17.00
(előzetes egyeztetés 

alapján)

11.00-12.00
(előzetes egyeztetés 

alapján)

26/575-507
polgarmester@piliscsaba.hu

Alpolgármester 
Bácskai Beáta

telefonos időpont-egyeztetéssel 70/456-3851
bacskai.beata@t-online.hu

Jegyző 
Dr. Vörös Szilvia

telefonos  
bejelentkezéssel

26/575-507
jegyzo@piliscsaba.hu

Főépítész 
Őrfi József

14.00-17.00 (előzetes 
egyeztetés alapján)

14.00-17.00 (előzetes 
egyeztetés alapján)

70/456-5506 
foepitesz@piliscsaba.hu

A POLGÁRMESTERI HIVATAL ELÉRHETŐSÉGEI ÉS FÉLFOGADÁSI RENDJE

DMRV hibabejelentés: 40/881-188, 27/511-511

KÖZÉRDEKŰKÖZÉRDEKŰ

PILISCSABAI RÓMAI KATOLIKUS
EGYHÁZKÖZSÉG PROGRAMJAI

A Nagytemplomban a szentmisék 
rendje: hétfő, péntek 17 órakor,  
szombaton elővételezett szentmi-
se 17 órakor, vasárnap 11 órakor.

• szeptember 13. (vasárnap):  
templomunk búcsúja, 9 órakor 
szlovák nyelvű, 11 órakor magyar 
nyelvű ünnepi szentmise. 

KLOTILDLIGETI TEMPLOM:

Kedden, csütörtökön, szombaton 
18 órakor, vasárnap reggel  
9 órakor kezdődik a szentmise.  
Vasárnap 11 órakor családok 
miséje, 20 órakor egyetemisták 
miséje. Minden hónap első pénte-
kén mise 18 órakor.

HITÉLET

2015. JÚLIUS:

Pék Veronika 2015.07.03. 
apa: Pék Tamás  
anya: Gajárszky Mária

Bajka Bogáta Zselyke 2015.07.21.
apa: Bajka Botond 
anya: Kemény Timea

Dániel Sára 2015.07.23. 
apa: Dr. Dániel Ádám 
anya: Kocsis Éva

Dániel Júlia 2015.07.23. 
apa: Dr. Dániel Ádám 
anya: Kocsis Éva

Fischer Anna Róza 2015.07.23.  
apa: Fischer Gábor    
anya: Tátray Kata Ágnes

Feith Luca 2015.07.15. 
apa: Feith Attila  
anya: Takács Eszter

Tácsik Anna Viktória 2015.07.28.  
apa: Tácsik József  
anya: Szőke Erika

Horváth Gergő 2015.07.30.
apa: Horváth Pál   
anya: Lohner Zsuzsanna

MEGSZÜLETTEK

TINNYE-PILISCSABA  
REFORMÁTUS TÁRS-EGYHÁZKÖZ-
SÉG PILISCSABA-KLOTILDLIGETI  
GYÜLEKEZETÉNEK RENDSZERES 
ALKALMAI:

Hétfő:  
10.00 Istentisztelet a Szociális   
 Otthonban
11.15 Istentisztelet a  
 Nagyboldogasszony Házban
Csütörtök: 
15.30 Imaóra
16.00 Gyülekezeti bibliaóra a  
 gyülekezeti teremben
19.15 Bibliaiskola
Vasárnap:  
10.45 Úrnapi istentisztelet
Minden 3. vasárnap  
10.00 Családos istentisztelet,  
 családi nap

PILISCSABAI EVANGÉLIKUS
EGYHÁZKÖZSÉG ALKALMAI

Vasárnap 10 órakor istentisztelet a 
Béthelben (Széchenyi u. 8-12.)

Elérhetőségek: 
Kézdy Péter lelkész  
20/824-3566, 
kezdy.peter@gmail.com

KÖRZETI MEGBÍZOTTAK

Szabó Imre  
06-20/489-6708

Huber András  
06-20/489-6710 

Pilisvörösvári Rendőrőrs ügyelet: 06-
26/330-130

Polgárőrség:  
06-30/2470-300,  
06-30/9470-303

PILISCSABAI ÖNKÉNTES 
TŰZOLTÓ EGYESÜLET

Veréb Zoltán:  06-30/991-3580

II. KÖRZET: DR. HOFFER GÁBOR HÁZIORVOS                             RENDEL: PILISCSABA, BAJCSY-ZS. ÚT 43.
előjegyzett betegek akut/sorszámos betegek

Hétfő 08.00–9.30 09.30–11.00
Kedd 13.00–14.30 14.30–16.00
Szerda 08.00–9.30 09.30–11.00
Csütörtök 13.00–14.30 14.30–16.00
Péntek páratlan / páros  héten: 08.00–9.30 / 13.00–14.30 09.30–11.00 / 14.30–16.00

                 I. KÖRZET: DR. BÁLINT LEVENTE HÁZIORVOS           RENDEL: PILISCSABA, KLOTILD TÉR 4.
Telefon: +36 26 575 038
Fekvőbeteg-bejelentés hétköznap 7.30–9.00 
között. Dr. Bálint Levente rendelési idejében a 
+36 26 575 038-as telefonszámon, rendelési 
idején kívül a Bajcsy-Zsilinszky úti rendelő 
számán: +36 26 375 290 /13-18 mellék.

Hétfő 07.30–11.30 (első fél órában vérvétel)
Kedd 14.00–18.00
Szerda 07.30–11.30
Csütörtök 07.30–11.30
Péntek páratlan / páros héten: 12.00–16.00 / 7.30–11.30

III. KÖRZET: DR. KELEMEN RITA KATA HÁZIORVOS                    RENDEL: PILISCSABA, BAJCSY-ZS. ÚT 43.
előjegyzett betegek akut/sorszámos betegek

Hétfő        Dr. Kacsala Norbert 08.00–09.30 09.30–11.00
Kedd         Dr. Goda Benedek 08.00–09.30 09.30–11.00
Szerda      Dr. Kacsala Norbert 08.00–09.30 09.30–11.00
Csütörtök Dr. Goda Benedek 13.00–14.30 14.30–16.00
Péntek      Dr. Kacsala Norbert 08.00–09.30 09.30–11.00
A III. sz. felnőtt háziorvosi körzet sürgősségi elérhetősége: 06/20-415-36-24

+36 26 375 310
+36 26 375 290/12

SALVIA GYÓGYSZERTÁR
Cím: 2081 Piliscsaba, Fő út 22.
Tel.: 06/26-575-036
Nyitva tartás: Hétfő-péntek: 07:00-18:00
Szombat: 07:30-12:30

SZENT LÁSZLÓ GYÓGYSZERTÁR
Cím: 2081 Piliscsaba, Bajcsy Zs. út 49.
Tel./Fax: 06/26-375-128
Nyitva tartás: 
Hétfő-péntek: 08.00-17.00
Szombat: 08.00-12.00

GYERMEKORVOS: DR. SZÉLLINGER ESZTER MARIANNA CSECSEMŐ- ÉS GYERMEKGYÓGYÁSZ SZAKORVOS

Hétfő 08.00–11.00
Kedd 13.00–16.00
Szerda 14.00–16.00
Csütörtök 08.00–10.30
Péntek 08.00–11.00

GYÓGYSZERTÁRAK

Házhoz hívás: 1. Sürgős, akut életveszély esetén: 
Országos Mentőszolgálat (104) (eszméletlen állapot, 
fulladás, mérgezések, nagy felületű égés, áramütés, súlyos 
háztartási baleset, közterületen bekövetkezett rosszullét, 
heveny módon kialakult egészségromlás) 

2. Sürgős, de életet nem veszélyeztető esetben:
hétköznap: 8:00-16:00-ig a saját körzet háziorvosa.
16:00–8:00-ig és hétvégén: Központi Orvosi Ügyelet, 
2072 Zsámbék, Petőfi u. 110., Tel.: +36 23 342 035

HÁZIORVOSI RENDELÉSEK

PILISCSABAI 
MŰSOROK  
A PILISTV-BEN
Az elmúlt egy hónapban több 
eseményről és rendezvényről 
készített felvételt a PilisTV stábja. 
Kameránkkal ott voltunk a szlo-
vák önkormányzat által rendezett 
nemzetiségi délutánon (Ősök 
napja), majd az augusztus 20-ai 
eseményeket is rögzítettük. Hama-
rosan megnézhetik felvételről az 
ünnepi misét és a kenyérszentelést. 
Délután tanúi voltunk az új testvér-
városi kapcsolat születésének és a 
kitüntető címek adományozásának. 
Ott voltunk a Budapest–Esztergom 
vasútvonal ünnepélyes átadásán, 
és kameránkkal rögzítettük a teljes 
utat az új szakaszon: a Nyugati 
pályaudvar és Pilisvörösvár között, 
így azok a nézőink is végigjárhatják, 
akik nem járnak vonattal. Végezetül 
pedig stábunk ott volt a szennyvíz-
telep hivatalos átadásán. Az adás 
online is nézhető az interneten, sőt 
a PilisTV hon-
lapján a régebbi 
műsorok is vissza-
nézhetők.  
 
www.pilistv.hu

A PEST MEGYEI KORMÁNYHIVATAL PILISVÖRÖSVÁRI JÁRÁSI HIVATALA ÜGYFÉLFOGADÁSI REND

Munkanapok Nyitás Zárás

Hétfő 7.00 17.00

Kedd 8.00 18.00

Szerda 8.00 20.00

Csütörtök 8.00 18.00

Péntek 8.00 16.00

Vezetői engedély, Vállalkozói tevékenységgel kapcsolatos 
ügyintézés, Ügyfélkapus regisztráció

Fetter Krisztina 795-213

Nagy Katalin 795-213

Kormányablak ügyintézés 795-214

Fax: 530-081

Elektronikus levélcím okmanyiroda@pilisvorosvar.pmkh.gov.hu

Levelezési cím 2085 Pilisvörösvár, Fő út 66.

Elektronikusan kitölthe-
tő ügyfél-elégedettségi 
kérdőív:

www.kormanyhivatal.hu/hu/pest

Internetes időpontfoglalás és az ügyinté-
zéshez szükséges információk: 

www.nyilvantarto.hu/oik  
www.magyarorszag.hu 

www.kekkh.gov.hu

Általános információ (26) 795-228

Gépjármű, gépjármű hatósági ügyintézés

Himbergerné Tagscherer Nikolett 795-230

Grégerné Papp Ildikó 795-229

Szente Éva 795-230

Ruzsa Anett osztályvezető 795-229

Személyi igazolvány, Útlevél, Parkolási 
igazolvány, Diákigazolvány, Lakcímkártya, 

Lakcímbejelentés a járási hivatal körzetébe 
tartozó bejelentkezők részére

Komár Pál Gyuláné 795-231

Véghné Kovács Krisztina 795-231

A KEKKH bármilyen ügyben tájékoztatást ad telefonon az 1818-as zöldszámon. 

Piliscsaba az interneten: 
www.piliscsaba.hu 

www.facebook.com/Piliscsaba
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ÖNKORMÁNYZAT

POLGÁRMESTERI BESZÁMOLÓ 
Az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről

Bár a nyári időszakra tekintettel a legutóbbi 
lapzárta óta nem volt rendes testületi ülés, en-
nek ellenére van miről beszámolni az elmúlt 
hónap kapcsán.

20 év után újra teljes területén 
működhet a Hétszínvirág Óvoda

Július 31-én, pénteken átvettem a Hétszínvirág 
Óvoda jelenleg nem használt helységeinek kul-
csait. A helyiségeket korábban két évtizedig a 
Göllner Mária Waldorf Egyesület használta 
óvodának. Az átvétel annak köszönhető, hogy 
féléves tárgyalásokat követően sikerült megál-
lapodni az egyesülettel egy 2002 óta fennálló 
jogvitával kapcsolatban. A tárgyalások mind-
két fél megelégedésével zárultak, az önkor-
mányzat több lépcsőben, 2019-ig rendezi az 
egyesület felé fennálló tartozását. Ezzel új fe-
jezet kezdődik a Hétszínvirág Óvoda életében: 
újabb csoportszoba hozható létre, egy szoba 
pedig jelentősen bővíthető lesz. Ezzel tehát ha-
marosan nő az óvodai férőhelyek száma.

Több mint 28 millió forintot nyert 
Piliscsaba!

Örömmel tudatjuk, hogy az illetékes hatóság 
pozitívan bírálta el a szennyvíztelep építése 
kapcsán néhány hónapja benyújtott önerő-tá-
mogatás iránti kérelmünket, így a döntés értel-
mében 28 783 565 forint vissza nem térítendő 
támogatásban részesülünk. 

Klotildligeti óvodakert

A tavaly novemberben átadott Klotildligeti 
Óvoda új kertjének munkálatai sikeresen befe-
jeződtek, így szeptembertől a gyermekek már 
egy méltó, európai mércével nézve is modern 
játszókertet vehetnek birtokba. A kert kiala-
kítása során egy új konstrukciót teszteltünk 
sikeresen. A szakmunkákat két vállalkozó, a 
segédmunkákat közmunkásaink végezték. A 
tanulságokat levonva fejlesztjük ezt az együtt-
működési módot, hiszen ezzel mind a köz-
munkásaink közelebb jutnak a versenyképes 
tudáshoz, mind az önkormányzat – és ezáltal 
a közösség – jelentős megtakarítást ér el. A fák 
és bokrok elültetése az ősz folyamán várható, 
összefogásban a szülőkkel. 

A következő felújítandó udvar a Napsugár 
óvoda udvara lesz, amelyre már kész tervek 
vannak. A terveket Kolossa József korábbi 
főépítész készítette, a megvalósítás költségeit 
most mérjük fel.

Klarissza-udvar

A tavaly októberben megválasztott képvise-
lőtestület számára alapvető prioritás a telepü-
lésközpont fejlesztése. Ennek fontos eleme a 
Klarissza-udvar környezetének rendezése. El-
ső lépésben az udvaron lévő gaz, felgyűlt sze-
mét és sitt eltávolítása történt meg, kivágásra 
kerültek a repedésekben kinőtt fák. Tisztasági 

festés készült az udvari falakon, új festés ke-
rült a fémszerkezetekre, ajtókra, oszlopokra. 
Ideiglenes fa spalettákat kaptak az ablakok, és 
virágágyás készült az udvaron. Az udvar így 
alkalmassá vált kisebb rendezvények, vásárok, 
koncertek befogadására.

Cél az épületegyüttes teljes műemléki re-
konstrukciója néhány éven belül. A „nulladik 

ütem” átadása pedig meg is történt az augusz-
tus 20-i ünnepségek alkalmával, amikor is a 
Klarissza-udvar az események helyszíneként 
is funkcionált. A munkák többségét közalkal-
mazottaink végezték az óvodaudvaron alkal-

mazott konstrukcióhoz hasonlóan. Ezúton 
is köszönöm teherbírásukat és példaértékű 
munkájukat, amellyel lehetővé tették mindezt. 
Mindkét fent vázolt munka a két hónapja elfo-
gadott közmunkatervben, Piliscsaba első ilyen 
jellegű dokumentumában szerepelt.

Járdaprogram 2015

A képviselőtestület rendkívüli ülésén döntött a 
2015. évi járdaprogramban szereplő szakaszok 
(a Szent László utca óvoda előtti szakasza, il-
letve a Fő út–Iskola utcai szakasz) kivitelezé-
sét végző vállalkozó kilétéről, így hamarosan 
megkezdődhetnek a munkálatok. Az óvodai 
járdaszakasznál a műszaki tartalom 2,1 méter 
széles járdát és két gépkocsibehajtó viacolorral 
történő burkolását határozza meg, valamint 
a köztes szakaszok szürke színű zúzott kővel 
történő borítását. Mindezt természetesen úgy, 
hogy figyelemmel kell lenni a kivitelezés során 
a meglévő fák állagmegóvására. 

A Fő út–Iskola utcai járdaszakaszon a jár-
dának csatlakoznia kell a jelenlegi buszmegálló 
kialakításához. Végszelvénye az Iskola utca–Fő 
út sarkán lévő kerítést követő másfél méteren 
fog állni. A vízelvezetés zárt rendszerben a jár-
da alatt készül el. A rendszer továbbvezetéséig 
a járdaszakaszt követő területen – ami jelenleg 
parkoló – egy szikkasztómeder kialakításáról 
döntöttünk.

Farkas András  
polgármester

Betelepülési emlékművet állítot-
tak Pilisvörösváron

A szoborcsoport, amely a vörösvári Temp-
lom tér egyik szegletében kapott helyet, a né-
met ősök 350 éve történt betelepülésének állít 
emléket. A bronzból öntött figurák Szinvai 
Pál szobrászművész alkotásai, és egy betele-
pülő családot formáznak. Az apa, anya és két 
gyermek életnagyságú, és nem az utóbbi egy 
évszázad sváb népviseletét hordja, hanem a 
háromszáz évvel ezelőtti viseletet idézi. A tér 
e újonnan kialakított sarka a Betelepülés te-
re nevet kapta. A szoborcsoportot augusztus 
16-án, a templom búcsújához kapcsolódva, a 
Vörösvári Napok keretében leplezték le.

kerestük ez ügyben Teszár Tamást, a Zöld Bics-
ke Nonprofit Kft. ügyvezetőjét, aki elmondta, 
hogy időközben elhalasztották a törvény ha-
tályba lépésének idejét 2016-ra, így a várt mó-
dosítások egyelőre nem aktuálisak. Továbbra is 
használhatók a 60 literes kukák, és a díjak sem 
emelkednek.

Ingyenes adó-  
és jogi tanácsadás 

Jogi tanácsadás
2015. szeptember 14-én – illetve minden hó-
nap második hétfőjén – 15 óra és 16 óra között 
dr. Bodnár Klára ügyvéd, társasági és európai 
uniós szakjogász, a Budapesti Ügyvédi Kamara 
2003 óta bejegyzett tagja

HANGSZERTÖRTÉNETI KINCSÜNK

Hozzuk rendbe 
az orgonát az 
Ars Sacra  
fesztiválra!

tel.: 30/530-3038, 
e-mail: drbklara@gmail.com

Adótanácsadás
2015. szeptember 4-én és szeptember 25-én – 
illetve későbbiekben minden hónap második 
és negyedik pénteki napján – 13 óra és 14 óra 
között Baráthné Dr. Kozák Erzsébet könyv-
vizsgáló, okleveles adószakértő, jogász
tel.: 30/961-7246
e-mail: bkozak.erzsebet@gmail.com

A szolgáltatások ingyenesek, és előre egyezte-
tett időpontban, bejelentkezés alapján vehetők 
igénybe. Érdeklődni, illetve időpontot kérni a 
fenti elérhetőségeken, vagy a Szociális Gondo-
zó és Családsegítő Központban (2081 Piliscsa-
ba, Templom tér 13., tel.: 26/375-143) lehet.

Költözött az okmányiroda

A Pilisvörösvári Járási Hivatal augusztus 
17-étől ismét a Pilisvörösvár, Fő u. 66. szám 
alatt fogadja ügyfeleit. Az épület átalakításá-
nak befejeztével nemcsak a korábbi funkciók 
kerültek vissza ide, hanem mostantól a kor-
mányablak és az okmányiroda is itt üzemel. A 
hivatalhoz az épület előtt álló néhány (többek 
között mozgássérült-) parkolóhelyen kívül na-
gyobb parkoló is tartozik, amelyet a Puskin u. 
8. számú ingatlanon alakított ki a város önkor-
mányzata. Az épület onnan egy átjárón keresz-
tül közelíthető meg.

A járási hivatal elér-
hetőségeit és az ügyfélfo-
gadás rendjét megtalálják 
a 4. oldalon, a közérdekű 
információknál. Egyéb 
információk, időpont-
foglalás az interneten.

Hulladékszállítás

Hónapról hónapra visszatérő téma a hulla-
dékszállítás. Előző számunkban részletes tá-
jékoztatást ígértünk a törvényi változásokról, 
amelyek a kukaméreteket szabályozzák. Meg-

7

A piliscsabai ba-
rokk orgonát 
hazánk hang-

szertörténeti kincsei 
közé kell sorolnunk 
– írta Solymosi Ferenc 
orgonaművész. A 8 re-
giszteres, 350 sípos or-
gona 1780 körül készült 
a budai klarisszák számára. Mai helyére, a piliscsabai plébániatemplomba 1784-ben került. 
1897-ben Wurm József felújította, ekkor készült a ma is látható fúvóház. A hangszert 1986-
ban Váradi és Fia, majd 2000-ben Varga László újította fel Solymosi Ferenc irányításával. Ma, 
amikor virágzik a régizenei előadásmód, és igény van az autentikus hangzásra, templomunk 
rangos régizenei hangversenyek, fesztiválok, lemezfelvételek helyszíne lehetne.
„Ars Sacra – a szeretet kultúrája” címen 2015 szeptemberében immár kilencedik alkalommal 
rendeznek országos szakrális művészeti hetet, melybe idén Piliscsaba is bekapcsolódik. Az 
Ars Sacra az európai fesztiválok nemzetközi zsűrijétől Effe Label minősítést kapott, mellyel 
az elismert, kiváló minőségű európai fesztiválok közé emelkedett. Tavaly közel 400 ismeret-
terjesztő, művészeti, lelki indíttatású rendezvény alkotta a hét programját, idén még többre 
fog sor kerülni.
Az Ars Sacra keretében a piliscsabai nagytemplomban szeptember 26-án, szombaton 19 óra-
kor a településünkön működő történelmi felekezetek közös részvételével ökumenikus zsol-
táros istentiszteletet, vecsernyét tartunk, majd büszkeségünk, a templom barokk orgonája 
szólal meg egy hangverseny keretében.
Jelenleg azonban az orgona hangolásra szorul. Hosszú évek óta nem nyúlt hozzá szakember, 
pedig egy hangszer – mint minden érzékeny, finom szerkezet – bizonyos időközönként kar-
bantartást igényel. Piliscsaba Város Közalapítványa közadakozás útján szeretné összegyűjteni 
a hangolás költségét (mintegy hetvenezer forintot), hogy a szeptemberi hangversenyre tiszta, 
csengő hangok tölthessék be a teret. Kérjük azokat a polgárokat, akiknek fontos orgonánk 
sorsa, akik kíváncsiak arra az orgonahangra, amit már ük-ük-üknagyszüleik is hallgattak, 
támogassák a kezdeményezést. Az adományokat a következő számlaszámra várjuk:

Piliscsaba Város Közalapítványa
11101404-19177665-10000001

Piliscsaba Város Közalapítványa Kuratóriuma
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ti, hogy akár éjszaka is hívnak telefonon, bár-
mi „helyzet” van a városban, legyen az baleset, 
elemi kár vagy betörés. Ha tudok, megyek, ha 
nem, küldök valakit, vagy segítem az intézke-
dést. Mint például most is: meg kell szakíta-
nunk az interjút, mert szolgálatos polgárőreim 
most jelezték, hogy egy elhagyott autót találtak 
a Magdolnavölgy felett, a gazos területen. Egy 
pillanat, és ellenőrizzük. 
…
Beszéltem a rendőrséggel, az autót nem körö-
zik, bár ki van vonva a forgalomból, megpró-
báljuk az utolsó ismert tulajdonosát kiértesíte-
ni, nem hiányzik-e neki.

Ez nem tipikusan az a munka, amit az em-
ber egy képviselőtestületi ülést végignézve 
elképzel…

Persze ülhetnék „csak” a testületben is, de az 
nem az én formám, én a pörgést, a tempót sze-
retem. Bár a köz szolgálata nem mindig hálás 
feladat, de nekem mindennél többet ér, amikor 
egy idős néni az utcán megszorítja a kezemet, és 
megköszöni a segítségemet vagy a munkámat. 

Az látszik, hogy polgárőrként jól ismeri 
Piliscsaba közbiztonságát. De mit tud tenni 
a város közbiztonságáért képviselőként?

Amelyik településen nincs közbiztonság, ott 
nem jó élni. Amikor kezdtem a polgárőri mun-
kát, 30 napra 31 betörés jutott a faluban. Az 
idős embereket kirabolták, sorozatosak voltak 
az erőszakos bűncselekmények. A körzeti meg-
bízottak és a polgárőrség munkájának köszön-
hetően mára ez csak rossz álom maradt. Ma 
Piliscsaba az ország egyik legbiztonságosabb 
települése, és erre büszke vagyok. Persze ez sok 
tízezer óra munkát jelentett, rengeteg áldozatot, 

ÖNKORMÁNYZAT

Hányadik ciklusát tölti a képviselőtestület-
ben?

2006-tól vagyok képviselő, az időközi válasz-
tással együtt a negyedik ciklusomat töltöm. 33 
évesen a legfiatalabb képviselőként jutottam be 
először, és azóta a választópolgárok bizalmából 
mindig újra választottak. Volt, amikor a legtöbb 
szavazatot kapott képviselőként jutottam a tes-
tületbe. Akkor rögtön a mély vízbe kerültem: 
a Közlekedési és Településrendészeti bizottság 
elnöke lettem, ahol képviselőtársaimmal, külső 
tagjainkkal megteremtettük a közbiztonsághoz 
szükséges stabil hivatali és anyagi hátteret. Per-
sze ezt működtetni is kell, és nincs olyan nap, 
hogy ne tennék ezért…
Több cikluson keresztül egyébként több posztot 
is betöltöttem, volt, hogy jobban igényelték a 
munkámat, volt, hogy kevésbé.

Úgy veszem ki a szavaiból, hogy szívesen 
dolgozik a városért. Ezért lett képviselő?

17 éves korom óta veszek részt a közéletben, 
voltam egyesületi elnök és hivatali dolgozó is. 
1995 óta vagyok a polgárőrség alelnöke, idén 
huszadik éve. Mindig is tenni akartam Piliscsa-
báért, az itt élő emberekért, és úgy gondoltam, 
hogy képviselőként tehetek a legtöbbet. A rend-

szerváltás óta figyelemmel kísérem a testületek 
munkáját, voltak jobb és kevésbé jó ciklusok. 
A politika már csak ilyen – és itt most nem az 
országos politikára gondolok, hanem a helyben 
értendő „községpolitikára”. Egy testületnek, egy 
polgármesternek menedzsernek is kell lennie, 
hogy működjön és fejlődjön a város, de a leg-
fontosabb, hogy ezt a hivatást ne munkának 
tekintse az, aki oda kerül. Ezt csak szívvel-lé-
lekkel lehet jól csinálni. Aki nem így tesz, ne is 
induljon a választáson. De legfontosabb talán 
az emberség, az alázat, a rátermettség és a tenni 
akarás.

Ön jelenleg az önkormányzat közrendvé-
delmi tanácsnoka. Mit takar konkrétan ez 
a cím?

Tanácsnokokat a testület saját soraiból választ, 
általában egy fontos terület képviseletére, hi-
szen nem lehet minden témának bizottsága 
– főleg amióta a testületek is csökkentett lét-
számmal működnek. Közrendvédelmi tanács-
nokként felelős vagyok a város közrendjéért, 
ebbe beletartozik a rendőrséggel, a polgárőr-
séggel és a tűzoltósággal való kapcsolattartás 
is. Ezen kívül minden közbiztonságot érintő 
önkormányzati ügy véleményezése és képvise-
lete. Természetesen ez a gyakorlatban azt jelen-

amit köszönök innen is minden társamnak, és 
főleg a mögöttünk álló családtagjainknak.

Képviselőként talán a közbiztonság anya-
gi oldalának támogatásáért tehetek, hiszen a 
polgárőrség támogatása, a rendőrautó üze-
meltetése (amit lassan már le kell cserélni), a 
körzeti rendőrök plusz közterületi óraszáma, a 
tűzoltóság támogatása mind-mind pénzbe ke-
rül, és ez egy szűkös költségvetés elfogadásánál 
nagy lobbitevékenységet kíván. De szerencsére 
képviselőtársaim is fontos kérdésnek tartják, és 
támogatják a közbiztonság közös ügyét.

Nagy álmom egy közterületi kamerarend-
szer megvalósítása, de ez sajnos tízmilliós 
nagyságrendű beruházás. Remélem, egyszer 
megvalósulhat. Korábban pályáztunk rá, de 
a sors fintora: azzal utasították el, hogy Pilis-
csabának annyira jók a közbiztonsági mutatói, 
hogy itt nincs szükség ilyenre. 

Egyéb témák is nyilván felmerülnek az 
üléseken, nemcsak a közbiztonság és a köz-
lekedés. Ezekre mennyi időt tud szánni?

Hely- és személyismeretemnek köszönhetően 
minden témában próbálok tenni a köz érdeké-
ben. Minden Piliscsabát érintő témára szánok 
időt, a fejlesztési bizottságban is dolgozom, a 
város fejlődése számomra legalább annyira 
fontos, mint a közbiztonság. Talán ha erre is 
ennyi energiát, időt szánunk, akkor ez is meg-
valósulhat. Az elmúlt években megkezdődtek a 
fejlesztések, remélhetőleg ez a továbbiakban is 
az egyik legfontosabb cél marad.

Szeretem ezt csinálni, szerencsére a csa-
ládom is elfogadta ezt, bár egy kicsit nehéz a 
szívem, amikor a kisfiam este sírva búcsúzik, 
amikor munka után még ülésre megyek: „Apa, 
megint a bácsikkal mész beszélgetni?” De ezt 
vállaltam, és legjobb tudásom szerint próbálok 
helyt állni.

Palkovics Mária

Több 
fronton 
a közrendért

Simon Gyula, Piliscsa-
ba Város Önkormány-
zatának Közrendvé-
delmi tanácsnoka, a 
Piliscsabai Polgárőr 
Egyesület alelnöke. 
Nős, egy 4 éves kisfiú 
édesapja.

PARLAGFŰ ELLENI VÉDEKEZÉS  
BELTERÜLETEN

Az élelmiszerláncról és hatósági felügyeletéről szóló 2008. évi XLVI. törvény (továb-
biakban Tv.) 17. § (4) bekezdése értelmében köteles a földhasználó az adott év június 
30. napjáig az ingatlanon a parlagfű virágbimbójának kialakulását megakadályozni, és 
ezt követően ezt az állapotot a vegetációs időszak végéig folyamatosan fenntartani.

 
KÖZÉRDEKŰ VÉDEKEZÉS ELRENDELÉSE: 

Amennyiben a parlagfű elleni védekezési kötelezettségének a földhasználó nem tesz ele-
get, vagyis az ingatlan legalább virágbimbós fenológiai állapotú parlagfűvel fertőzött, ak-
kor – a külterületi ingatlanokhoz hasonlóan – közérdekű védekezést kell elrendelni. A 
közérdekű védekezést elrendelő határozat hirdetmény útján is nyilvánosságra hozható.

 
ÜGYFÉL ÉRTESÍTÉSE: 

A közérdekű védekezés elrendelésével párhuzamosan a jegyző értesíti az ügyfelet, hogy 
eljárás indult ellene parlagfű elleni védekezési kötelezettség elmulasztása miatt.

 
 A KÖZÉRDEKŰ VÉDEKEZÉS VÉGREHAJTÁSA: 

A jegyző által elrendelt közérdekű védekezést az általa megbízott vállalkozók végzik. 
Nem kerül sor a vállalkozó általi parlagfű-mentesítésre, ha az ügyfél időközben maga 
eleget tesz kötelezettségének. 

 
A KÖZÉRDEKŰ VÉDEKEZÉSSEL KAPCSOLATBAN FELMERÜLT KÖLTSÉGEK: 

A közérdekű védekezéssel kapcsolatban felmerült költségeket az ügyfélnek kell meg-
fizetnie. Az önkormányzat jegyzője végzésben állapítja meg az eljárás során felmerült 
költségeket.

 
A NÖVÉNYVÉDELMI BÍRSÁG KISZABÁSA: 

Bírság kiszabására belterület esetében is a Kormányhivatal jogosult, ezért a közérde-
kű védekezés elrendelését követően az önkormányzat jegyzője az ügyben keletkezett 
iratokat továbbítja az eljárásra jogosult Kormányhivatalnak. A növényvédelmi bírságot 
minden esetben ki kell szabni, a hatóságnak e tekintetben nincs mérlegelési lehetősége. 
Amennyiben 3 éven belül több alkalommal  sor kerül egy földhasználóval szemben 
parlagfű fertőzöttség miatt bírság kiszabására, ez esetben az ismételten kiszabott bírság 
mértéke már az irányadó bírságtétel másfélszerese.

GYOMMENTESÍTÉSRE KÖTELEZÉS 
 BELTERÜLETEN

Piliscsaba Nagyközség Önkormányzat Képviselőtestületének a köztisztaságról szóló 
rendelete értelmében az egyes ingatlanok tisztántartásáról az ingatlan tulajdonosa, ke-
zelője, illetőleg haszonélvezője, másnak a használatában lévő ingatlanok tisztántartásá-
ról pedig a használó, illetőleg bérlő köteles gondoskodni. 

 
Az ingatlanok előtti járda, járdaszakasz, illetve járdahely állandó tisztántartásáról, a 
síkos járdaszakasz csúszásmentesítéséről, a járda locsolásáról, portalanításáról, gyom-
talanításáról az érintett ingatlan tulajdonosa köteles gondoskodni. Az ingatlan tulajdo-
nosa továbbá köteles a közterületet az út középvonaláig tisztán tartani.

 
Az, aki a köztisztaság fenntartásának szabályait, a rendeletben foglalt kötelezettségeket 
nem tartja   be, mint a közösségi együttélés alapvető szabályainak megsértője 30 ezer 
forintig terjedő közigazgatási bírsággal sújtható.



10 1110

1. Mi az új szabály?

A 2013. évi V. tv. (továbbiakban Ptk.) 2014. 
március 15-i hatállyal bevezette, hogy a korlá-
tolt felelősségű társaság törzstőkéje nem lehet 
kevesebb 3 millió forintnál. Ez azt jelenti, hogy 
2014. március 15. óta ennél kisebb összegű 
törzstőkével nem alapítható kft.

A már bejegyzett, illetve az új Ptk. hatályba-
lépésekor bejegyzés alatt álló, 3 millió forintnál 
kevesebb – jellemzően a korábbi minimum 
szerinti 500 ezres – törzstőkéjű kft-k legkésőbb 
2016. március 15-éig kötelesek a törzstőkéjü-
ket megemelni legalább 3 millió forintra, vagy 
átalakulni, egyesülni a Ptk. rendelkezéseinek 
alkalmazásával.

2. A határidő értelmezése

Az érintett kft. legkésőbb 2016. március 15-ig 
köteles meghozni a döntését arról, hogy a törzs-
tőkét felemeli az elvárt mértékre, és hogy ennek 
milyen formában tesz eleget, illetve ha nem 
emel törzstőkét, akkor az ezen kötelezettséget 
megszüntető döntést meghozni (pl. végelszá-

molás megindítása, átalakulásról döntés stb.).
A fenti dátumból következően a társaság 

döntését és az ehhez kapcsolódó valamennyi 
cégiratot a hatályos cégeljárási törvéy alapján 
30 napon belül az illetékes cégbíróságnak meg 
kell küldeni, vagyis a legkésőbbi – szankció nél-
küli – beküldési határidő: 2016. április 15.

3. Hogyan emeljünk törzstőkét?

Az új Ptk. hatálybalépésével összefüggő átme-
neti rendelkezések alapján a törzstőkeemelés 
a Ptk. rendelkezéseinek alkalmazásával össz-
hangban történhet. Ez azt jelenti, hogy a kft-k 
alapításkori szabályai és a törzstőke felemelésé-
re vonatkozó szabályok egyaránt alkalmazha-
tók. Fontos! A társaság tagjai a még nem tel-
jesített törzsbetét erejéig helytállnak a társaság 
tartozásaiért.

4. Költségek

A törzstőkeemelés illetékmentesen és költség-
térítés megfizetése nélkül hajtható végre az elő-
írt határidőig. De ha a változással együtt más 

cégjegyzéki adatot érintő módosítást is be akar 
jegyeztetni a társaság, úgy 15 000 forint eljárási 
illeték és 3 000 forint közzétételi költségtérítés 
fizetendő. 

5. Szankciók

Fontos, hogy a mulasztó – vagyis késedelme-
sen teljesítő – cégeket a Cégbíróság mérlegelés 
nélkül bírságolni fogja, a mérték tekintetében 
van csak mérlegelési jogköre. A bírság 50 000-
től 900 000 forintig terjed, míg az ilyen jellegű 
módosítást végre nem hajtó cégeket az illetékes 
Cégbíróság az előbbieken felül törvényességi fel-
ügyeleti eljárásban akár legvégső esetben töröl-
het is a cégnyilván-
tartásból, 100  000 
forintos eljárási il-
leték megfizetésére 
kötelezés mellett. 

Törzstőkeemelés 
Kft-k figyelmébe

MOLENDA BÍRÓ DÍJ

2015

Molenda bíró olyan em-
ber volt, aki rengeteget tett 
Piliscsabáért és az itt élő, 
soknemzetiségű, felekeze-
tű emberekért. A kurató-
rium ezzel a díjjal nem-
csak Molenda bírónak állít 
méltó emléket, hanem az 
itt élők Piliscsabához való 
kötődését is megörökíti. A 
Molenda bíró díjat olyan 
személyek kaphatják, akik 
hosszú éveken keresztül 
életútjukkal példamutató-
an, elismerten, eredménye-
sen szolgálták Piliscsabát 
és annak lakosságát. Kér-
jük ezért a piliscsabai civil 
szervezeteket és magánsze-
mélyeket egyaránt, hogy a 
díjra javasoljanak arra ér-
demes személyt. Javaslatu-
kat kérjük, hogy juttassák 
el kuratóriumunk részére a 
lenti elérhetőségeken.

Piliscsaba Város Közalapítványa Kuratóriuma  
az idén is meghirdeti a 

Molenda bíró díjat.

Beérkezési határidő:

2015. november 2.
A Molenda bíró díjat 

a közalapítvány szabályzata alapján 
minden évben 

az adventi koncerten adjuk át.

Piliscsaba Város Közalapítványa Kuratóriuma 
2081 Piliscsaba Kinizsi u. 1-3.

piliscsaba.pvk@gmail.com

Dr. Pusztai Zsuzsanna Rita ügyvéd,
a Pest Megyei Kereskedelmi és Iparkamara 

 jogi tanácsadója
Mobil: +3620/388-2282 

drpusztai.zsuzsanna@t-online.hu
2081 Piliscsaba, Nyárfa fasor 38. 

FELÚJÍTÁS
A Hauck János Német Nemzetiségi Ál-

talános Iskola évek óta helyhiánnyal 
küszködik. Évről-évre nő a jelentke-

zők száma, nőttek a kötelező óraszámok, illetve 
diákjaink csoportbontásban tanulják a német 
nyelvet, ezért halaszthatatlanná vált, hogy bő-
vítsük az intézményt.  

A építkezést egy részről az iskola saját for-
rásából állja, emellett Piliscsaba Város Önkor-
mányzata és testvérvárosunk, Möckmühl ön-
kormányzata is támogatta a beruházást.  

Az év elején elkészültek a tervek, azonban 
az engedélyezési eljárás csúszása miatt késve 

tudtunk nekiállni az építkezésnek, de a kivi-
telezőknek köszönhetően reményeink szerint 
szeptember elsejére elkészülünk a munkála-
tokkal, és diákjaink birtokba vehetik megújult, 
kibővített iskolánkat. Bízunk benne, hogy a 
felmerült technikai problémákat meg tudjuk 
oldani, és az anyagi nehézségek sem gördíte-
nek áthághatatlan akadályt a munkálatok befe-
jezése elé. Köszönjük a fenntartó Német Nem-
zetiségi Önkormányzat és Piliscsaba Város 
Önkormányzata által eddig nyújtott erkölcsi 
és anyagi támogatást, és bízunk benne, hogy a 
még feltétlenül szükséges gépészeti fejlesztések 
és a tűzjelző rendszer teljes cseréjének finanszí-
rozásából is részt tudnak vállalni.

Ruskó András igazgató
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PORTRÉ

Mielőtt jöttem, utánanéztem, mit tud a 
Google Fáth Péterről.

Na, és mit talált?

Hú, hát elég sok mindent, nem tudom, mind-
egyik Ön-e. Közgazdász, a Trancparency 
International tanácsadó testületének tagja, a 
Nemzetközi Gyermekmentő Szolgálat titká-
ra, a Magyar BMX Szövetség elnöke…

Az már nem, csak voltam.

Van itt egy Magyar Köztársaság Érdemrend 
Lovagkereszt 2005-ben és kategória-győ-
zelem a 2012-es „Az Év Természetfotósa” 
pályázaton…

Igen, igen, de a leghosszabb időszak kimaradt…

Az AmCham, az Amerikai Kereskedelmi 
Kamara vezérigazgatói posztja 18 éven át. Ez 
volt az első?

Ó nem, én annál öregebb vagyok. Alapvetően 
közgazdász vagyok. A borszakmában kezdtem, 

BAGLYOK ÉS BEFEKTETÉSEK
a Hungarovinnél, ami Magyarország legna-
gyobb borászati vállalata volt. Évente 52 millió 
üveg bort palackozott. Az ország minden borvi-
dékéről vásároltunk fel mustot, én az exporttal 
foglalkoztam az angolszász nyelvterületeken. Itt 
voltam 5 évig, majd a Mezőgazdasági Miniszté-
rium Külkereskedelmi Osztályán is dolgoztam 
5 évet.

És aztán 1990-ben jött az AmCham. Erről 
mit kell tudni?

Ez egy nonprofit szervezet, saját bevételeiből él, 
semmilyen kormánytól semmilyen támogatást 
nem kap. Amikor odakerültem, egy 77 tagú – 
lényegében vacsorázó- – klub volt. 18 év után 
már 550 tagot számlált, 22 országból. Legfőbb 
szerepe, hogy segíti a külföldi befektetéseket 
Magyarországon megtelepedni. Amíg ott vol-
tam, közvetve vagy közvetlenül 8 milliárd dol-
lárnyi befektetés behozásában tudtam segíteni.

Hadd kérdezzem meg: miért jó ez Magyaror-
szágnak?

Nézze, a magyar gazdaságnak évente másfél-
kétmilliárd euró külföldi pénzbefolyására van 
szüksége a működőképességéhez. Ezt megsze-
rezheti hitelből vagy működő tőkebefektetések 
révén. Mondanom sem kell, hogy ez utóbbi 
sokkal jobb. Nemcsak pénz jön be így az or-
szágba, hanem menedzsment-tudás, vadonatúj 
technológiák, munkahelyek, több százezer ma-
gyar család megélhetését biztosítva. És rengeteg 
adóbevételt is jelent, hiszen ezek a cégek a leg-
pontosabb adófizetők, akik ezen kívül szívesen 
támogatják a helyi és jótékonysági kezdeménye-
zéseket is.

Ezáltal Ön olyan körökbe is bekerült, ahová 
enélkül nehéz lett volna. Tekintélyes azoknak 
a listája, akikkel vacsorázott, vagy akiknek 
tanácsot adott.

A rendszerváltás óta – Antall József kivételével 
– minden miniszterelnökkel tegező viszonyban 
voltam/vagyok, beleértve a jelenlegit is, és eddig 

Klotildliget egyik hosszú 
utcájában,  egy hatalmas sze-
lídgesztenyefa alatt kedves,  
a legkevésbé sem hivalkodó 
ház áll. Kertjén kis patak 
húzódik végig, a fenyők alatt 
az aljnövényzet: akár egy 
erdőben. Kicsit hátrébb a 
gyepen kerekes kút áll, a kert 
végében pedig egy árnyas ki-
ülő vár kerek asztallal és két 
pohár szörppel. Itt beszélget-
tünk a ház gazdájával, Fáth 
Péterrel az életéről, befekte-
tésekről, baglyokról, meg ami 
még szóba került.

négy amerikai elnökkel tudtam beszélgetni rö-
videbb-hosszabb ideig. Szerencsém volt: jókor 
voltam jó helyen.

Miközben az AmCham elismerten semleges 
maradt politikailag – tehát nyilván Ön is. 
Ennyi éven át, több kormányváltást is megér-
ve. Ez fontos Önnek?

Igen. Azt gondolom, az ember úgy tudja a hite-
lét megőrizni, ha a legtisztább értékeket képvi-
seli. Ez adja az AmCham legfőbb értékét ma is. 
Egyébként még most is tagja vagyok az igazga-
tóságnak, a pénzügyekért felelek.

Én arra vagyok kíváncsi: hogyan lehet ezt a 
politikai semlegességet megőrizni?

A becsület, a hitelesség, az őszinteség minden 
politikai rendszerben számít. Úgy lehetett ezt 
megőrizni, hogy soha nem képviseltük egyetlen 
cég önálló érdekeit. Ha jött például egy autó-
ipari vállalat, hogy szeretne kedvező vámokat 
a külföldről behozott gépkocsijaira, akkor mi 
nem ezt közvetítettük a kormánynak, hanem 
megkerestük az iparág többi résztvevőjét is, ki-
alakítottunk egy iparági véleményt, és azt képvi-
seltük. Ezek szakmailag megalapozott javaslatok 
voltak, a cél mindig az volt, hogy Magyarország 
versenyképességét növeljük. Ez a megközelítés 
volt az, ami a leghatékonyabb lobbiszervezetté 
emelte az AmCham-et.

Ez a feladat bizonyára teljes embert kívánt. 
Mennyit látta a családja?

Hát sajnos nem sokat. Közben fölnőttek a gye-
rekek… És igazság szerint kicsit bele is fárad-
tam. Hiszen biztosan remekül hangzik, hogy 
az ember egyik nap a Gundelben, másik nap a 
Marriottban vacsorázik, de amikor évekig ezt 
csinálja a hét mind az öt estéjén, minden nap 
öltönyben kell lennie, akkor azt is meg lehet un-
ni. És mivel ez nonprofit szervezet, nincsenek 
is olyan fizetések, mint az üzleti világban. Ezért 
aztán 2008-ban elfogadtam egy vonzó felkérést 
Európa legnagyobb energiavállalatától, a francia 

GDF SUEZ-től, amelynek magyarországi leány-
vállalatánál 6 évet töltöttem.

És hogy jött a természetfotózás?

Én egész életemben fotós akartam lenni, ez volt 
a gyerekkori álmom. A családomban többen is 
szerettek fotózni, főleg édesapám.  Volt otthon 
néhány jó gép, amit én is próbálgattam. Családi 
nyomásra azért beiratkoztam az egyetemre, de 
úgy gondoltam, hogy aztán mégis fotózni fogok. 
Pártkapcsolataink nekünk sohasem voltak, ezért 
sok reményem nem lehetett az MTI-hez kerülni, 
de a sors érdekes fordulataként az egyetem utol-
só évében megnyertem egy országos tehetségku-
tató pályázatot, aminek a fődíja egy státusz volt 
az MTI-nél. Igen ám, de közben beleszerettem 
egy nagyon szép szőke lányba – aki a feleségem 
lett –, és a közös családi döntés eredményekép-
pen nem fotós, hanem közgazdász lettem…

De azért csak összejött a fotózás is, és nem-
rég választotta meg elnökének a naturArt 
Magyar Természetfotósok Szövetsége.

Igen, azért fotózgattam később is – nem komoly 
szinten, míg aztán valahogy belekeveredtem a 
természetfotós társaságba, és beléjük szerettem. 
Ez Magyarország egyik legexkluzívabb klubja, 
nagyon nehéz bekerülni. Annak ellenére, hogy 
már 25 éves, összesen csak 70 tagja van, és kö-
zülük talán csak ketten élnek hivatásszerűen eb-
ből. Az elmúlt években világhírű lett a magyar 
természetfotózás. Hogy másokat ne említsek: 
Máté Bence, Daróczi Csaba, Haarberg Orsolya, 
Dombovári Tibor, Selmeczi Dániel… Ezek a 
nevek lassan az egész világon ismertek.

Az ilyenfajta üzleti munkát jól kiegészíti ez a 
hobbi, esélyt ad egy kis relaxációra, nem?

Igen, bár nagyon oda kell figyelni itt is. És ha 
igazán jót akar csinálni az ember, akkor időigé-
nyes. Ebben a műfajban nagyon ritka a spontán 
pillanatfelvétel, a legtöbb képet hosszú felkészü-
lés előzi meg. Ismerni kell a természetet, az ál-
latok mozgását, mikor van az etetés, a nászidő-
szak. Amikor kimegyünk, úgy nézünk ki, mint 
egy málhás ló: fotóstáska objektívekkel, állvány, 
sátor, étel-ital, szék… az utolsó néhány kilomé-
tert pedig mindig gyalog tesszük meg. Napkelte 

előtt be kell ülni a lessátorba, és 
nem lehet mást csinálni, csak ülni 
és figyelni. De mindezzel együtt 
nagyon megéri. Ha díjnyertes 
fotó nem is készül minden alka-
lommal, valami azért mindig tör-
ténik, amiért érdemes volt kiülni.

Akkor ez az, ami miatt ezt 
csinálja?

Igen. Én főleg a ragadozó mada-
rakat szeretem fotózni. Magyar-
ország nagyon szerencsés, szép és 
érintetlen a természeti környezet, 
rengeteg a madár, és az emlős is. 

És Piliscsaba?

Piliscsaba nagyon jó hely természetfotós szem-
mel is, a környező hegyek, dombok télen külö-
nösen szépek. Ezen kívül ebben a kertben is sok 
jó képet lehet készíteni.

Tavaly nyáron az egész fotós társadalom 
minket irigyelt, mert beköltözött hozzánk egy 
hattagú macskabagoly család. Három hétig itt 
volt az „óvoda”, és betegre fotóztam magam. 
Itt laktak a szelídgesztenyefán, ez a legnagyobb 
fa a környéken. Éjszakára pont a hálószoba-
ablakhoz legközelebb eső ágra ültek, úgyhogy 
minden reggel úgy ébredtünk, hogy ott voltak 
a baglyok 3-4 méterre. A feleségem mondta is, 
hogy őt idegesíti, hogy nézik ezek a baglyok. 
Végül aztán őt elküldtem nyaralni, én meg 
egyik este odakészítettem az állványt a terasz-
ra, bebugyoláltam a gépet sapkába-sálba, hogy 
ne csapjon zajt, eszkábáltam egy hosszú kiol-
dózsinórt, hajnalban felébresztettem magam, 
és vártam az ágyban. A hajnali derengésben 
úgy tűnt, mintha ott ülnének a baglyok a kor-
láton. Elkezdtem fotózni 6400-as ISO-val, és 
tényleg ott ült a négy bagoly egymás mellett…

Mióta él Piliscsabán?

1996. december 6. óta. Pesten laktunk, és három 
gyerekkel kellett a nagyobb élettér. Egy barátom 
javasolta Klotildligetet. Először fel sem merült 
komolyan, hogy ilyen messze költözzünk a fő-
várostól, de azért kijöttünk körülnézni, és per-
sze szerelem volt első látásra… Ezen a telken 

egy vályogház állt, de arra nem lehetett volna 
emeletet építeni, ezért újat építettünk a helyére, 
családi kalákában. Azóta boldogan élünk itt már 
három felnőtt gyermekkel és két nagy farkasku-
tyánkkal. 2000-ben pedig ez lett az év háza.

Tényleg? Minek köszönhető ez a cím?

Nincsenek rajta tornyok, sallangok, egyszerű, 
célszerű és élhető otthon. Egyébként már benne 
voltunk egy elég hosszadalmas tervezési folya-
matban, amikor találkoztam egy nagyszerű épí-
tésszel, Mikó Lászlóval. Meghívtam, hogy nézze 
meg a telket, és kikértem a véleményét. Ő egy 
szalvétára lerajzolta azt a házat, ami most itt áll, 
és ami aztán megnyerte a Magyar Építészkama-
ra fődíját is.

A helyi közösségi életben mennyire van jelen?

Évekig voltam a PCSLE vezetőségi tagja. A 
klotildligeti egyházközségnél én vagyok a fotós 
– önként vállalt feladatom ez. Amikor kell, segí-
tünk a Karitásznak is. Eszti lányom nagy cser-
kész, lovas, a helyi hírek nagy tudója, mindenkit 
ismer Piliscsabán.

Hogy fér bele mindez az életébe?

Keveset alszom, minden reggel 5-kor felébre-
dek. Azonkívül minden fotós tudja, hogy ki 
korán kel, aranyat lel: a legjobb fények hajnal-
ban vannak. Sokszor van, hogy felkelek, valamit 
meglátok itt a kertben, és veszem is elő a gépet… 

Sólyom Ági
Támad az egerészölyv Vidrazsákmány
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TÉMA

Szép hely Piliscsaba – ezt talán minden-
ki így gondolja, aki itt él. De próbáljunk 
meg kicsit idegen szemmel ránézni a 

városra és környékére. Tényleg olyan jó hely ez? 
Van bennünk annyi, hogy valaki itt töltse a nyári 
szabadságát? Nos, az Erzsébet-programnak és a 
Summa Vitae Otthonnak köszönhetően hivata-

los nyaralócélpont lett Piliscsaba. Ez már csak 
azért is nagy szó, mert az itthon igénybe vehető 
szállások legjava a Balaton közelében található, 
egy-egy úticél Sopronban, Hajdúszoboszlón 
vagy más kedvelt turistacélpontban várja a ven-
dégeket, többnyire vízparton. A főváros körzeté-
ben azonban összesen két vendégfogadó helyet 
mutat az Erzsébet-program térképe: az egyik a 
budai várban van, a másik pedig Piliscsabán.

Ha megnézzük a szálláshelyeket egy kicsit 
közelebbről, akkor azt is láthatjuk, hogy a Sum-
ma Vitae bizony nem is olyan „utolsó lehetőség”. 
A vendégház külsőre és belsőre is igényes, csi-
nos és tiszta. A szobák szépen berendezettek, de 
a közös helyiségek is tágasak és kényelmesek. 
Az épület emeletén és a tetőtérben 22 férőhely 
akad, két szoba egy-egy közös zuhanyzóval és 
vécével rendelkezik, de van konyha, könyvtár, 
tévészoba és internetsarok wifivel. Nem jön 

PILISCSABAI 
NYÁR

Ti hol voltatok nyaralni? 
Korfun?
A Balatonon?
Nem, Piliscsabán.

rosszul az ingyenes zárt parkoló és a grillezéshez 
vagy tábortűzhöz alkalmas hely a kertben, de 
ezen kívül még „extrák” is várják a látogatókat.

Hogy kik a látogatók? A kormány négy évvel 
ezelőtt tűzte ki célul, hogy kedvezményes üdülé-
si, pihenési lehetőséget biztosítson a rászorulók 
számára. Ezt az Erzsébet-programon keresztül 

valósítja meg. Ennek ré-
sze az gyermeküdültetést 
szolgáló Erzsébet-tábo-
roztatás, de a szociális 
üdültetés keretében tá-
mogatják a kisjövedelmű 
nyugdíjasok, nagycsalá-
dosok, fogyatékossággal 
élők, postai dolgozók, 
illetve a közlekedésben és 
a köznevelésben dolgozók 
üdülését is. Augusztus 
elején, amikor ellátogat-
tunk a Summa Vitae-be, 
éppen 17-en nyaraltak itt. 
A szálláson kívül persze a 

táj és a programlehetőségek is meghatározók, 
amikor valaki nyaralóhelyet választ. Piliscsaba 
ebben sem marad alul. 

Hogyan jött létre ez a lehetőség? – kérdeztem 
Csizmadia Lászlótól, aki a Summa Vitae otthont 
működtető alapítvány 
elnöke, és aki körbeve-
zetett minket a házban. 
„Az épület alsó szintjén 
az értelmi sérültek la-
kóotthona működik, az 
emeletek egyetemi kol-
légiumnak épültek 17 
éve” – magyarázza Laci 
bácsi. Mivel ez a rész 
már egy ideje kihaszná-
latlan, szerződést kötöt-
tek a Nemzeti Üdülési 
Alapítvánnyal, így a 

hely egész évben várja a pihenésre vágyókat. A 
vendégek félpanziós ellátást kapnak, a reggelit 
itt helyben fogyasztják el, vacsorázni pedig a 
közeli étterembe mehetnek. A ház szolgáltatásai 
között szerepel a frissítő masszázs (a masszázs-
szoba ajtaján látogatásunkkor a „Ne zavarj”-
tábla lóg) és a gyógytorna – szintén házon belül, 
az idén elkészült tornaszobában. Ennél különle-
gesebb lehetőség a nyitott műhely, az otthonnak 
ugyanis saját kerámiaműhelye van égetőkemen-
cével, ahol bárki kiélheti kreativitását a kancsók, 
bögrék, vajtartók kifestésével.

Bárki – mondom, mert ezek a lehetőségek 
nemcsak a nyaralók számára nyitottak, hanem 
„hazaiak” is igénybe vehetik – akár gyerekek, 
akár felnőttek –, ha kedvük támad, hogy kikap-
csolódjanak. Persze ha kézműveskedni nem is 
akarunk, egy-egy kirándulás vagy legalább séta 
biztosan belefér úgy, hogy egy pár óra erejéig 
közben úgy érezzük, szinte nyaralunk.
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Keresztény emberként Istennek való hála-
adás, a Vele való személyes kapcsolat in-
dított el a Caminóra, de ott találkoztam 

válságban lévő emberekkel, családi tragédiát 
feldolgozókkal, friss nyugdíjasokkal, kaland-
vágyó fiatalokkal, mozogni, fogyni akarókkal, 
önmagukat vagy Istent keresőkkel… a világ 
minden tájáról, vallásából. Mindenki más-más 
indokkal indul el ugyanazon az úton, de ott egy 
olyan olvasztótégelybe kerülünk, ahol a különb-
ségek lényegtelenné válnak, az Út a lényeg, az, 
hogy mind ugyanoda igyekszünk. Zarándokok, 
sorstársak vagyunk. Az első pillanattól kezdve 
egy olyan védett világba csöppenünk, ahol a bi-
zalom, a segítségnyújtás, az őszinteség mindent 
áthat. Felemelő, és egyszerre lehangoló, hogy 
csak ennyire lenne szükség a mindennapi élet-
ben, a valóságban, a caminón kívüli világban is 
ahhoz, hogy boldogan éljünk. 

Szerettem, hogy figyelünk egymásra. Ha 
valakivel találkoztam gyaloglás közben, majd 
este ugyanazon a zarándokszálláson aludtunk, 
régi ismerősként üdvözöltük egymást. Nem 

kellett feltétlenül be     -
szélgetni, lelket ki-
tárni ahhoz, hogy 
érezzük a sorsközös-
séget. Aki barátokat, 
társaságot keresett, 
megtalálta, de aki 
nyu     galomra vágyott, 
az is elérhető volt. 

Egyedül akartam 
menni, egyedül akar-
tam lenni. Mégis ha-
mar rájöttem, hogy a 
legtöbb dolgot nem 
egyedül tanulom 
meg, hanem mások 
által, a többi ember-
rel való kapcsolat 

során. Az úton gyakran kialakulnak „caminó-
családok”, olyan emberek, akikkel nap mint 
nap találkozunk az úton, a szállásokon, majd 
elkezdünk beszélgetni, számon tartjuk egy-
mást, fontossá válunk egymás számára. Ezek 
a kapcsolatok fontos részévé válnak az útnak, 
segítenek a nehézségekben, odaadásra, türe-
lemre, szeretetre tanítanak; és mindezek elfo-
gadására is. 

Az út megtanít az alázatra, mások és önma-
gunk elfogadására: ha nem fogadom el a testem 
korlátait, ha nem hallgatok a szervezetem vész-
jelzéseire, akkor nem tudok tovább gyalogolni; 
de ha vállalom a saját tempómat, gyengeségei-
met, akkor bármeddig el tudok menni.

Hatalmas távnak tűnhet a 800 km, de ott 
mindig csak még egy lépést kell megtenni. Azt 
hiszem, ez mindenre igaz. Nem kell félni a nagy 
dolgoktól, távoli céloktól, csak tudni kell, hova 
akarunk eljutni, el kell indulni felé, és így egyre 
közelebb kerülünk hozzá, míg végül elérjük azt, 
amiért indultunk. Merjünk bátrak lenni!

NN

Júliusban végigjártam az el camino de Santia-
gót, ami egy közel 800 km hosszú zarándokút 
Dél-Franciaországtól a nyugat-spanyolorszá-
gi Santiago de Composteláig, Szent Jakab 
apostol feltételezett sírhelyéig. Mikor erről a 
tervemről ismerősökkel, barátokkal, kollégák-
kal beszéltem, kiderült, hogy nagyon sokan 
ismerik, nagyon sok embert érdekel az Út; 
hazaérve pedig megkértek, hogy írjak róla 
egy rövid cikket.

Az ÚT
Praktikus kérdések

Sokan csinálják végig a 800 km-es utat, 
ez kb. egy hónapot igényel, de akinek 
nincs ennyi ideje, egy szakaszt is teljesít-
het, nincs megkötés, hogy mennyit kell 
menni. Bárhol el lehet kezdeni: van, aki 
az utolsó 2-3-400 km-t teszi meg, van, 
aki több év alatt, minden nyáron egy-egy 
szakaszt végigjárva jut el Santiagoig. Az 
év bármely szakában lehet menni, nyá-
ron a legzsúfoltabb, aki nem bírja a mele-
get, de bírja az esőt, ne ilyenkor menjen! 

Az utazás nem igényel sok szervezést. 
Egyedül azért érdemes időben elkezdeni 
a készülődést, mert nagyon olcsó repü-
lőjegyeket lehet kifogni, ezzel sokat lehet 
faragni a költségekből. A kint-lét nem 
olcsó, de ha ügyesen csináljuk, nem is 
túl drága. Az olcsó szállásokat keresve, 
magunknak főzve, de nem a végletekig 
spórolva napi 15 euróból ki lehet jönni. 

Felszerelés

Legfontosabb egy jó minőségű és NA-
GYON kényelmes cipő (én futócipőt 
vittem, de esősebb hónapokban nem 
biztos, hogy az elég), kényelmes és pu-
ha túrazokni, túrabot, és egy jó hátizsák, 
ami a derékpánttal átterheli a súlyt a 
vállakról a csípőre. Ruhából kevés kell, 
érdemes minden nap mosni, gyorsan 
száradó, jól szellőző sportruhákat vin-
ni magunkkal. Azt javasolják, a testsú-
lyunk 10%-ánál ne vigyünk nehezebb 
hátizsákot, így mindent alaposan át kell 
gondolni. Számos honlap foglalkozik a 
témával, aki komolyan foglalkozik az el-
indulás gondolatával, látogasson el ide:  
www.elcamino.eoldal.hu

Ki tudja teljesíteni?

Szinte bárki. Akiben felmerül, hogy elin-
dulna, az valószínűleg meg is tudja csi-
nálni. Aki keveset mozog, annak az első 
hét nagyon megterhelő, de hamar meg-
erősödik. A fizikai megterhelés mellett 
nagyon nehéz tud lenni az út lelki oldala, 
az önmagunkkal való szembenézés, a csa-
lád, a szerettek hiánya. Mindenképp kell 
számolni hullámvölgyekkel, de megéri.  
A legfiatalabb hátizsákos zarándok, aki-
vel találkoztam, ötéves volt, a legidősebb 
80 körül. Találkoztam egy féllábú férfival, 
valamint mindenféle korú és testalkatú 
emberrel. Mind rájöttünk, hogy erőseb-
bek vagyunk, mint azt gondolnánk.

Folytatás a következő oldalon 
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Köszönjük kedves piliscsabai vendégeinknek, hogy azon a bizo-
nyos forró délutánon velünk voltak és együtt tölthettük a dél-
utánt. Meghallgatták előadásunkat, ahol az énekek hangjai, a 

vidám nevetések, az ismerősökkel való találkozás öröme, a sok taps, a 
finom gulyás és a sütik megmutatták, hogy igenis tudunk még mulatni! 
Rohanó, gondokkal teli világunkban szükség van az öröm rezgéseire, és 
úgy gondolom ez egy ilyen alkalom volt. Természetesen készültünk rá. 
Az önkormányzatunk, a Szlovák klub, a városunk önkormányzatának 
dolgozói, a tűzoltók, a közmunkások, a polgárőrök, a Pest Megyei Szlo-
vák Önkormányzat, a Magyarországi Szlovákok Szövetsége Közhasznú 
Alapítvány, a Garancstető Egyesület a Tinnyei nyugdíjas klub, a Tinnyei 
Önkormányzat, a sok-sok magánszemély, a Pilisszentléleki, Sárisápi kó-
rusok mind-mind azért dolgoztak, hogy jól érezzük magunkat. Hálásak 
vagyunk, valamennyiük munkájáért! A nagyszerű hangosításért, a mű-
vészi fotókért, a szemet gyönyörködtető virágokért, a szép plakátokért, 
az MCM Kft. és Kormos Bt. üzletek támogatásáért, a finom gulyásért 
és italokért, a Farkas András polgármester úr és a Szlovák Klub elnö-

kének Füsti Józsefné szívhez szóló beszédéért, a gyönyörű versekért, 
melyeket Drevenka Antal költő és Jászai László színművész adtak elő. 
A lélekhez szóló dalcsokrokért és természetesen a táncért is, melyet az 
Emberi Hang (Romano Glaszo) tánc együttesből Dénes Patrícia, ifj. 
Lakatos György és Lakatos Sarolta adott elő. Jó érzés volt látni, hogy a 
valamikori használatból kikerült területen a Kucsera Gyula, és mások 
által megálmodott helyen egyszerre vagyunk vendéglátók és megvendé-
geltek. Testvérvárosunk polgármestere jó szokását megtartva, virággal 
kedveskedett a szlovák klub valamennyi nőjének, pálinkával az uraknak. 
Városunk borászai finom boraikkal kínáltak mindenkit.

A megjelentek mosolyogtak, énekeltek az Ozembuch (Földhöz ve-
regető) és a harmonika hangja mindenkit jó kedvre derített, néhányan 
még táncra is perdültek.

Remélem, hogy a sötétedésig tartó mulatság mindenkit megerősít 
abban, hogy december 29-én a „Kolbász mustra és Pálinka próba” ren-
dezvényünkre is eljöjjön! 
Öröm volt számomra a közös munka, élmény marad az együttműködés, 
emlékezni fogok a nap csodás pillanataira.
Köszönöm, köszönjük mindenkinek, a felsoroltaknak és a felsorolásból 
kimaradtaknak is, hozzájárultak a csodás délutánhoz!

Hamerszkiné V. Rozália

AZ ŐSÖK NAPI ünnepségen

UTCABÁL
A Deák Ferenc utca lakói idén 
21. alkalommal rendezték meg 
utcabáljukat. Szokásosan, a 
legjobban bevált július hónap-
ban, annak is a 24. napján.

A bál elsődleges célja a jó szomszédi viszony kialakítása és a tár-
saság összekovácsolása. A kis utca nagyszabású (még élőzenét 
is biztosító) rendezvényén volt már, hogy 150 résztvevő is meg-

fordult. Mivel a már nem itt 
lakók is visszajárnak mind a 
mai napig, ez jó alkalom arra, 
hogy fenntartsák a kapcsola-
tot a régi barátokkal.

A rendezvényt javarészt 
a lakók finanszírozzák, de 
az önkormányzat is bese-

gít tíz-húsz százalék erejéig. 
Jó lenne, ha mások is ked-
vet kapnának hasonló ösz-
szejövetelekhez, és terjesz-
tenék ezt a jó hagyományt 
– mondják a szervezők.  
Arra számítottam, hogy 
fizetnem kell majd az étel- 
vagy italfogyasztásért, de 
tévedtem: batyusbál jelleggel mindenki hozta magával házi készítésű 
süteményét, borát, pálinkáját. És a szívélyes fogadtatás mellé azonnal 
kaptam egy tállal az utca híres gulyásleveséből is. Ezzel a levessel kez-
dődött az utca báljának története: Akkoriban minden utca saját magá-
nak épített járdát. Miközben a legtöbben a járdalapokat pakolták, az 
ott lakó vadász éppen aznapi zsákmányát cipelte haza: egy muflont. 
Megegyeztek, hogy az ő feladata legyen inkább a ragu elkészítése, és 
mikor mindannyian végeztek, együtt ették meg. 

A tősgyökeres családok (Bartha, Huszár, Kiss, Gördös, Udvardi, Ká-
dár, Rozovits család), akik a kezdetektől szervezik a mulatságot, most is 
jelen voltak, szinte mindegyikkel volt szerencsém megismerkedni és pár 
szót váltani. Rozovits Ferenccel pedig úgy belelendültünk a beszélge-
tésbe, hogy mire nekiálltam volna a képeknek, teljesen besötétedett, így 
csak remélni tudom, hogy átadják az este hangulatát.

Barcsik Lilla

Pillanatfelvétel

Szerettem a hajnalokat. Spanyolországban jóval később kel fel a nap, 
csak 6-7 körül világosodik, így minden reggel még napkelte előtt indul-
tam el. Rendszeresen ballagtam a sötétben, szerettem, ahogy észrevét-
lenül előtűnnek a körvonalak, lassan megjelennek a színek, és mielőtt 
előbukkan a Nap, egy hűvös szellő söpör végig a tájon. Mindig nyugatra 
visz az út, így a caminót jelölő sárga nyilakon kívül a saját árnyékom is 
mutatta az utat.

CIVILEK



KLARISSZA-HÁZ
Művelődési Információs  
Központ és Könyvtár
Templom tér 9.
+36 26 375 355 
klarisszahaz@gmail.com

2015    SZEPTEMBER

A KÖNYVTÁR NYITVA TARTÁSA:
hétfő: zárva 

kedd-csütörtök: 8:00-12:00, 14:00-18:00 

szombat: 8:00-12:00

A MIKK ÁLLANDÓ PROGRAMJAI: 

Maminbaba  
(Gyarmati Lilla)

hétfő: 9.45-12.00 

Felnőtt színjátszó kör  
(Pokrócz Enikő)

csütörtök: 18.00 

Amatőr festők klubja 
(Tánya Vasziljeva)

kedd: 9.00-12.00  

Gombaismereti tanfolyam  
(Radó István +36 20/537-3940)

első alkalom: október 6-án,  

kedden: 18.00-19.30 órakor

Piliscsabai Néptáncegyüttes 
(Hajdú Réka és László Attila 06 20 975-7832, 

beiratkozás: szeptember 2. szerda 16.30-17.30)

szerda 16:30-tól 21:30-ig csoportokban  
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Piliscsaba Város Önkormányzata immár má-
sodik alkalommal hirdeti és rendezi meg a 
Piliscsabai Lecsófesztivált és Főzőversenyt. 

Az eseményre szeptember 26-án, szombaton a 
Csaba-kertben kerül sor. A főzőversenyre piliscsa-
bai családok, baráti társaságok, civil szervezetek és 
vállalkozók jelentkezését is várjuk. Alapanyagok-
ról, bográcsról, állványról és egyéb eszközökről az 
induló csapatoknak kell gondoskodniuk. Nevezni 
szeptember 18-ig (péntek) lehet a következő e-mail 
címen: lecsofesztival2015@gmail.com
Mindenkit szeretettel várunk!

Farkas András polgármester

II. PILISCSABAI LECSÓFESZTIVÁL  
ÉS FŐZŐVERSENY

06 07 08 09 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22 23 24 25 26 27 28 29 30 01 02 03 04 05 06

vasárnap hétfő kedd szerda csütörtök péntek szombat vasárnap hétfő kedd szerda csütörtök péntek szombat vasárnap hétfő kedd szerda csütörtök péntek szombat vasárnap hétfő kedd szerda csütörtök péntek szombat vasárnap hétfő kedd

19

AKCIÓ!
TŰZIFA (nyárfa) ELADÓ,

Kalodás és  ömlesztett tűzifa  
egy árban! A készlet erejéig!

Nyitva tartási idő: hétköznapokon 
07:00-15:30-ig.

Rozifa Kft., 2081 Piliscsaba, 
Kálvária u. 50-52.

Telefon: 06-26-375-359.

Korax Műgyantagyártó Kft. leányvári telephelyére 

Üzemvezetői
munkakörbe  

ambiciózus, precíz, jó szervező  
készséggel rendelkező,  

munkájára igényes munkatársat keres.
ELVÁRÁSOK:

– minimum középfokú végzettség
– jó szervezőkészség

– önállóság, precizitás, igényesség
– felhasználói szintű számítógépes ismeretek

– alapfokú angol nyelv ismerete

ELŐNY:
– valamelyik szláv nyelv ismerete
– SAP rendszerben való jártasság 

AMIT KÍNÁLUNK:
– Érdekes, változatos munkakör

– Versenyképes, teljesítményarányos bérezés
– Egyéb juttatások

– Kellemes munkahelyi légkör

Jelentkezését fényképes önéletrajz megküldésével  
a mszombati@koraxbp.hu címre várjuk.

A U T O M A T A
MOSÓGÉPEK

JAVÍTÁSA
JÁRMAI JÁNOS

06 30 942 7422
06 26 360 349

Kretz István  
és Hasenfrantz Róza

 

2015. augusztus 14. napján 
ünnepelte 50. házassági 

évfordulóját

Kedves Rózsi és Pista!

Szeretettel gratulálunk 50. házassági 
évfordulótok alkalmából. Egészséget, 

boldogságot, sok, szeretetben eltöltött évet 
kívánunk nektek. Köszönjük önzetlen 

támogatásotokat, vidámságotokat!  
Kedves Pista, köszönjük a Zöld keresztet. 

Köszönjük, hogy segítesz örökségünk, 
hagyományaink ápolásában!

Piliscsabai Németek Kulturális  
Egyesületének tagjai

Pártl Erzsébet 
és Gáspár József 

2015. augusztus 14. napján 
ünnepelte 50. házassági 

évfordulóját 

Kedves Erzsi és Jóska!

Szeretettel gratulálunk 50. házassági év-
fordulótok alkalmából. Kívánjuk Nektek, 
hogy még sok-sok éven keresztül éljetek 

együtt jó egészségben, erőben, szeretetben. 
Kívánjuk neked, Jóska, hogy a harmonika 

zenéjével még sokáig tudd  
megörvendeztetni a zeneszerető  

embereket.

Piliscsabai Németek Kulturális 
 Egyesületének tagjai

Tíz szerencsés kamaszklubos vehetett 
részt az Erzsébet-program jóvoltából a 
Forma-1 Magyar Nagydíj jubileumi 30. 

futamának szabadedzésén a Hungaroringen.  
2015. július 24-én az elmúlt harminc év talán 
legmelegebb futamát és az idei nyár egyik leg-
forróbb napját fogtuk ki.  A harmadfokú hő-
ségriasztás ellenére kicsiny csapatunk – László 
András családgondozónk vezetésével – nagyon 
kitartó volt, és már a délelőtti szabadedzésen 
is részt vett. A finom ebédet követően, még a 
délutáni edzést is megnézték fiataljaink, ami 

Forma-1
Kamaszklubosaink a szabadedzésen

szintén tartogatott érdekességeket. A nap vé-
gén fáradtan, de élményekben gazdagon tértek 
haza kamaszaink.

Bálint Odett intézményvezető
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A ZENEIRODALOM 
KIEMELKEDŐ  
ALKOTÁSAI
Rossini: A sevillai borbély 
Előadó: dr. Farkas Elek

17
CSÜTÖRTÖK 18.45

FERENCES-HÁZ
Béla király út 98-102.

szeptember

szeptember

LECSÓFESZTIVÁL
Piliscsabai Lecsófesztivál 
és Főzőverseny a Csaba-
kertben. Nevezési határ-
idő: szeptember 18.

26
SZOMBAT 10:00

CSABA-KERT

október

SZÜRETI FELVONULÁS
ÉS BÁL
Gyülekező 15 órától. 
20 órától bál, a belé-
pő: 1500 Ft. Zenél az 
Ungarndeutsche Jungs.

03
SZOMBAT 16:00

CSABA-KERT,
SZAKI  
SPORTCSARNOK

szeptember

ARS SACRA
ökumenikus zsoltáros 
istentisztelet és orgona-
koncert
Részletes cikk a 7.oldalon

26
SZOMBAT 19.00

NAGYTEMPLOM
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